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Oœwiadczenie skierowane do ministra œrodowiska Andrzeja Kraszewskiego

Ministerstwo Œrodowiska przygotowa³o nowelizacjê ustawy o utrzymaniu porz¹dku i czystoœci w gmi-
nach, co w za³o¿eniu ma pozwoliæ samorz¹dom lokalnym staæ siê w³aœcicielami odpadów komunalnych.
W myœl tego projektu gminy mia³yby og³aszaæ otwarte przetargi na odbiór odpadów i realizowaæ na swoim
terenie zadania dotycz¹ce odzysku i recyklingu odpadów. Aktualnie odpady przekazywane s¹ od miesz-
kañców do firm wywozowych na podstawie podpisanych umów. Nastêpnie firmy kieruj¹ je na sk³adowis-
ka, gdy¿ aktualnie jest to najtañszy sposób na pozbycie siê odpadów. Szacuje siê, ¿e obecnie oko³o 90%
odpadów komunalnych trafia na sk³adowiska. W projekcie nowych uregulowañ prawnych przygotowa-
nym przez Ministerstwo Œrodowiska zak³ada siê, ¿e gminy bêd¹ mog³y przejmowaæ dotychczasowe obo-
wi¹zki w³aœcicieli nieruchomoœci w zakresie odbierania odpadów komunalnych. W konsekwencji gmina
bêdzie ustala³a op³atê za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Gmina bêdzie tak¿e zobligowana do
przed³o¿enia marsza³kowi województwa i w wojewódzkim inspektoracie ochrony œrodowiska sprawo-
zdañ z realizacji gospodarki odpadami.

W zwi¹zku z tym proszê o udzielenie odpowiedzi na pytania.
1. Kiedy planowane jest wejœcie ustawy w ¿ycie?
2. Jakie przepisy prawa Wspólnoty Europejskiej obliguj¹ nas do wprowadzania tych zapisów? Proszê

o szczegó³owe cytaty.
3. Czy Ministerstwo Œrodowiska ma dok³adn¹ informacjê, które gminy, i na jak d³ugi okres, maj¹ za-

warte d³ugoterminowe umowy na wywóz odpadów?
4. W jakim kierunku po wprowadzeniu ustawy bêdzie rozwija³ siê system gospodarki odpadami

w Polsce?
5. Jaki bêdzie sposób postêpowania z odpadami biodegradowalnymi po wejœciu w ¿ycie ustawy?
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